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bou se často setkávám s řešením pro-
blémů, které jsou vyvolány zejména 
sobeckostí a bezohledností některých 
z nás vůči okolnímu světu. Vše, co dě-
láme, má dopad nejen na nás osobně, 
ale i na ostatní. Pokud někde parku-
jete, přemýšlejte prosím o tom, jestli 
svým jednáním neomezujete někoho 
jiného, pokud jdete venčit svého psího 
miláčka, zkuste myslet na to, že mezi 
námi žijí lidé, kteří vaši vášeň nesdíle-
jí, pokud zapnete sekačku nebo moto-
rovou pilu o víkendu v 8 hodin ráno,  
vzpomeňte si na to, že vaši sousedé 
možná přes týden vstávají velmi brzy 
a víkend je pro ně jediná šance, kdy si 
mohou odpočinout, zamyslete se nad 
tím, jestli odpad, který odkládáte mimo 
popelnici, nemůžete odvézt do jiné-
ho volného kontejneru, nebo počkat, 
až bude ten u vašeho domu prázdný.  

Jsou to často maličkosti, které hýbou 
světem. Pokud nebudeme brát ohled 
jeden na druhého, žádné zákony, vy-
hlášky ani nařízení nás nespasí.

Krásné podzimní dny vám přeje vaše 
starostka.

●  Bc.�Markéta�Rydvalová,� 
starostka města

Milí sousedé, Úva-
láci,
podzim se přehou-
pl do své druhé 
poloviny a s ním 
se pomalu chýlí ke 
konci i letošní sta-
vební sezona. Stej-
ně tak jako v před-
chozích číslech 
našeho měsíčníku 
mi dovolte, abych 
vás informovala  

o posunu u projektů, které jsou v na-
šem městě realizovány.

Vodovodní přivaděč už je dokončen  
a naše město má tudíž zajištěno pří-
sun kvalitní pitné vody na mnoho dal-
ších let, snad i desetiletí. Dále se ale 
budeme věnovat obnově stávajících 
rozvodů, jejichž historie sahá v mno-
ha případech i 50 let zpět. Naše po-
zornost se v tuto chvíli upíná zejména  
k projektu zkapacitnění čistírny odpad-
ních vod, jejíž realizace před pár dny 
začala. Samotná stavba bude trvat dle 
harmonogramu přibližně dva roky. Je 
důležité teď využít každý den, kdy nám 
ještě počasí přeje a mohou být realizo-
vány zemní práce tak, abychom za dva 
roky s omítkami nefinišovali v zimě, ale  
v ideálním případě je realizovali v let-
ních měsících…ale to je ještě daleko.

Projekt svazkové školy běží a společně 
s celým týmem dále usilujeme o získání 
stavebního povolení a zároveň pracu-
jeme na přípravách výběrového řízení 
na zhotovitele stavby.

Dále pokračují také práce na přístavbě 
MŠ Cukrovar. Nastavený harmonogram 
je zatím dodržen a stále směřujeme  
k otevření dvou nových pavilonů pro 
48 dětí v září příštího roku.

Sportovní areál u koupaliště už je také 
těsně před dokončením, ale ten první 
otevírací turnaj, vzhledem k počasí, ne-
cháme až na jaro…😊

A protože je akcí a projektů, které byly 
během toho uplynulého roku zrealizo-
vány nebo se chystají, velké množství, 
budete mít příležitost se s nimi detail-
něji seznámit na veřejné prezentaci 
projektů nejen města, ale také dalších 
investorů, kteří v našem městě výstav-
bu buď připravují nebo již realizují. Po-
zvánku s termínem a místem této pre-
zentace najdete na některé z dalších 
stran tohoto vydání. Těším se, že se 
společně sejdeme a budeme mít mož-
nost prodiskutovat třeba i další téma-
ta, která vás zajímají.

Na závěr mi dovolte velkou prosbu  
a apel na nás na všechny. Poslední do-

SLOVOSLOVO
STAROSTKYSTAROSTKY

jistina s ohledem na ceny za stavební 
pozemky ve městě Úvaly a dosavadní 
cenový vývoj. Plánovací smlouva pro 
lokalitu Zálesí byla schválená Zastupi-
telstvem města Úvaly dne 2. 11. 2023.

Starostka dále shrnula činnost rady 
města za období od 20. 6. 2024 do  
26. 9. 2024. Rada v letním prázdnino-
vém období řešila zejména plánova-
nou digitalizaci procesů v rámci města  
a projekt ČOV včetně financování toho-
to projektu. Dále se řešil pokrok v pro-

Šesté zasedání úvalských zastupite-
lů se konalo 26. září 2024 v sále DPS.  
V prvním bodě jednání zastupitelé sou-
hlasili s uzavřením smlouvy o zřízení 
zástavního práva k nemovitostem se 
zřízením zákazu zcizení a zatížení věci 
k plánovací smlouvě pro lokalitu Zále-
sí, mezi společností VILAPARK ÚVALY, 
s.r.o., a městem Úvaly. Sjednaná kauce 
plánovací smlouvou činí 30 000 000 Kč. 
Zastavované pozemky jsou o celkové 
ploše 4044 m2. Zástava tedy vychází 
na 7 418 Kč/m2, což je nyní dostatečná 

JEDNÁNÍ�ÚVALSKÉHO�ZASTUPITELSTVA�DNE�
26.�9.�2024

jektu svazkové školy Povýmolí.

Předseda finančního výboru Mgr. Gloc 
následně seznámil přítomné se zá-
pisem z jednání výboru ze dne 11. 9. 
2024. Hlavními body bylo projednání 
došlých nabídek bank na vzetí úvěru 
na financování projektů města a pro-
jednání návrhu rozpočtového opatření  
č. 3/2024.

Zastupitelé následně schválili rozpoč-
tové opatření č. 3/2024 ve výši příjmy 



    
3�MĚSTSKÝ�ÚŘADMĚSTSKÝ�ÚŘAD ŽIVOT ÚVAL 11/2024

a výdaje 338 293 815 Kč. Místostaros-
ta Kimbembe pohovořil o jednotli-
vých upravených položkách rozpočtu. 
Finanční prostředky byly navýšeny  
v příjmech a výdajích o 12 324 851 Kč, 
z toho bylo 5 946 583 Kč přesunuto do 
rezervy.

Významným bodem jednání bylo ře-
šení otázky financování výstavby ČOV, 
která je financována z dotace a vlast-
ních prostředků. Město se rozhodlo  
k financování této stavby úvěrem, kte-
rým se tato akce dofinancuje a zároveň 
bude použit i na ostatní, výhradně in-
vestiční akce města. Podmínky úvěru:  
90 000 000 Kč, doba čerpání 2 roky, 
doba splatnosti 20 let bez zajištění, 
možnost mimořádných splátek z dota-
ce. V průběhu minulého období bylo 
osloveno pět bankovních domů: Česká 
spořitelna, a.s., Komerční banka, a.s., 
ČSOB, a.s., GE Money bank, a.s, a Raiffe-
isenbank, a.s., Banky GE Money bank, 
a.s., a Raifffeisenbank, a.s., se výběro-
vého řízení nezúčastnily. Posuzovány 
byly nabídky, které zaslaly Česká spoři-
telna, a.s., Komerční banka, a.s. a ČSOB, 
a.s. Vše bylo projednáno na finančním 
výboru dne 11. 9. 2024. Finanční výbor 
doporučil zastupitelům nabídku na 
úvěr od KB s fixací na 2 roky, z důvo-
du sladění konce fixovaného období  
s koncem fixace úvěru na „vodovod-
ní obchvat Jiren“. Zastupitelé schváli-
li nabídku úvěru na 90 000 000 Kč od 
Komerční banky, a.s., při době fixace  
2 roky a úrokové sazbě 3,19 % p.a.

Zastupitelé také schválili převod finanč-
ních prostředků ve výši 300 000 Kč z re-
zervního fondu městského domu dětí 
a mládeže do fondu investic z důvodu 
záměru MDDM použít tyto prostředky 
na renovaci parketových podlah a dře-
věných schodů, dále na výmalbu celého 
objektu „Domečku“.

Městští zastupitelé následně vydali 
obecně závaznou vyhlášku města Úva-
ly o stanovení místního koeficientu pro 
výpočet daně z nemovitosti. Dochází 
pouze k úpravě textu vyhlášky, výše ko-
eficientu zůstává nezměněna. Vyhláška 
bude účinná od 1. 1. 2025. 

Další schválená vyhláška upravuje pra-
vidla pro pohyb psů na veřejném pro-
stranství ve městě Úvaly a vymezuje 
prostory pro volné pobíhání psů. Tato 
vyhláška vznikla v souvislosti s přesu-
nutím prostoru určeného pro volné po-
bíhání psů (z důvodu zahájení prací na 
přeložce vedení vysokého napětí, pro-
váděné ČEZ distribuce) v lokalitě Nové 
Slovany (tzv. „psí loučka“ v ulici Polská).

Zastupitelé také vzali na vědomí zápis  
z jednání Výboru pro investice, výstav-

bu a územní plánování ze dne 31. 7. 
2024. Výbor projednával zejména pro-
blematiku svazkové školy, dále návrh 
parcelací pozemků.

Zastupitelé odvolali (z důvodu ukonče-
ní pracovního poměru) zapisovatelku 
Výboru pro investice, výstavbu a územ-
ní plánování a jmenovali do této funkce 
paní Adrianu Bednarčíkovou.

Následně byl schválen bezúplatný pře-
vod pozemku č. 3088/3 z majetku stá-
tu do vlastnictví města Úvaly. Jedná se  
o drobný pozemek u bývalého starého 
parkoviště k úvalskému koupališti. 

Zastupitelé také schválili uzavření kup-
ní smlouvy mezi městem Úvaly a sou-
kromou osobou na koupi pozemku  
č. 3137, za celkovou kupní cenu 129 730 
Kč včetně DPH (dle znaleckého posud-
ku). Jedná se o poslední část pozemku 
Bendlovy stezky, která byla doposud  
v soukromém vlastnictví.

Další kupní smlouva na pozemek se 
týkala koupě pozemku č. 3841/212  
o výměře 957 m2. Město Úvaly za cel-
kovou kupní cenu 21 670 Kč kupuje 
tento pozemek od společnosti JARO 
REAL, s.r.o., dle plánovací smlouvy pro 
lokalitu ,,Radlická čtvrť – Úvaly u Pra-
hy“. Na uvedeném pozemku se nachází 
nově vybudované dětské hřiště tvořené 
herními prvky, lavičkami a dalším mobi-
liářem, které výše uvedená společnost 
touto transakcí převádí na město.

Zastupitelé vyslovili nesouhlas s vy-
hlášením záměru na prodej pozemku  
č. 1717/7 o velikosti 281 m2. Jedná se  
o pozemek dle zaměření skutečného 
stavu po zrealizování přestavby křižo-
vatky silnic I/12 x II/101. Město se snaží 
dosáhnout vyšší ceny, než jakou v sou-
časné době nabízí ŘSD.

V dalším bodě byl naopak odsouhlasen 
záměr na prodej pozemků č. 2811/3  
a 3237/5 v lokalitě V Setých za kupní 
cenu 15 000 Kč. Jedná se o historické 
narovnání vlastnického vztahu (plot  
a část zahrady) soukromé osoby.

Dále byl schválen retrospektivní kroni-
kářský zápis za rok 2003, velmi pečlivě 
zpracovaný městskou kronikářkou Mgr. 
Alenou Janurovou, a také kronikářský 
zápis za rok 2022.

Zastupitel pan Ulrich následně pohovo-
řil o výkladu Statutu městského měsíč-
níku Života Úval, v souvislosti s ostřejší 
výměnou názorů na červnovou změnu 
v městské radě. Jedná se o příspěvky 
zastupitelů a občanů, které byly zve-
řejněny v zářijovém a říjnovém Životě 
Úval. Následná diskuse se točila kolem 

budoucnosti Života Úval v jeho sou-
časné formě. Další připomínky se tý-
kaly současného provozu České pošty  
v průběhu stěhování z náměstí Svobo-
dy do Riegerovy ulice a s tím související 
možnosti parkování pro návštěvu poš-
ty. Připomínky byly vzneseny i k úpra-
vám tvaru platanů, které rostou na ná-
městí Arnošta z Pardubic a hodnocení 
provozu v nedávné službě zřízené služ-
by Senior Taxi.    

Připomínky ze strany občanů zazněly  
k zapnutému veřejnému osvětlení  
v průběhu zářijových povodní, měst-
skému mobiliáři na hřišti v Radlické 
čtvrti. Dotaz byl i k zahájení demolice 
objektů na náměstí Svobody v souvis-
losti s budoucí výstavbou a rozsahu hři-
ště v Radlické čtvrti.

Připomínky zastupitelů se týkaly roz-
dělení jednotlivých kompetencí v radě 
města po změnách, které proběhly na 
zastupitelstvu v červnu. Zhodnocena 
byla také činnost povodňové komise 
při velké vodě na Výmole v půlce září.

Link na jednání úvalského zastupitel-
stva dne 26. 9. 2024 – scan QR kód

Délka jednání: 2:11 hod.

● �Marek�Mahdal,�
člen redakční rady Života Úval

POZVÁNKAPOZVÁNKA

POZVÁNKA NA ZASEDÁNÍ  
ZASTUPITELSTVA

Zveme občany na veřejné zasedání  
Zastupitelstva města Úvaly,  

které se koná ve čtvrtek 7. 11. 2024  
od 18.00 hodin v sále Domu  

s pečovatelskou službou Úvaly,  
nám. Svobody 1570

Program�jednání�bude�oznámen�na�úřední  
desce�městského�úřadu.
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POZVÁNKAPOZVÁNKA

Vedení�města�Úvaly� 
si�vás�dovoluje�pozvat
na�prezentaci�projektů�

probíhajících� 
a�plánovaných�na�území�

města�Úvaly,
která�se�koná

v pondělí 25. listopadu 
2024 od 18.00 hodin

v�sále�Domu� 
s�pečovatelskou�službou,�

na�adrese�
nám.�Svobody�1570,� 

250�82�Úvaly.
Za�vedení�města

Markéta�Rydvalová,�starostka

POZVÁNKAPOZVÁNKA

POZVÁNKA� POZVÁNKA� 
na�opakované�veřejné�projednání�návrhu�změny� na�opakované�veřejné�projednání�návrhu�změny� 
č.�14�územního�plánu�sídelního�útvaru�Úvaly.č.�14�územního�plánu�sídelního�útvaru�Úvaly.

Zveme�občany�na�opakované�veřejné�projednání�návrhu�
změny�č.�14�územního�plánu�sídelního�útvaru�Úvaly,

které�se�koná�v úterý 19. listopadu 2024 od 18.00 hodin
v�sále�Domu�s�pečovatelskou�službou,� 
nám.�Svobody�1570,�250�82��Úvaly.

Návrh�dokumentace�bude�nejpozději�ke�dni�18.10.2024�zveřejněn� 
na�oficiálních�webových�stránkách�města�a�zpřístupněn�k�nahlížení� 

v�papírové�formě�na�městském�úřadu.�Současně�budou�veřejnou�vyhláškou�
na�úřední�desce�městského�úřadu�oznámeny�veškeré�informace�v�souladu� 

s�příslušnými�ustanoveními�stavebního�zákona.�Dokumentace�bude� 
vystavena�a�připomínky�a�námitky�k�ní�bude�možné�podávat� 

až�do�26.�11.�2024�včetně.

Rostoucí zájem o volby se v Úvalech 
tentokrát nepotvrdil. Od posledních 
krajských voleb vzrostl počet voličů  
v Úvalech o 220, ale k volbám jich při-
šlo o 471 ještě méně než v roce 2020. 
Vysoká účast byla ještě v roce 2016, ale 
ta byla podpořena konáním místního 
referenda o koupališti.“

ČTK 10. 10. uvádí:  Starostové a Spolu 
povedou příští volební období Stře-
dočeský kraj. Posunuli se k podpisu 
koaliční smlouvy, na které začnou 
pracovat.

Rámcově jsou domluveni na hlavních 
bodech spolupráce, oznámila po dneš-
ním jednání volební jednička STAN  
a dosavadní hejtmanka Petra Pecková. 
Podle lídra Spolu Jana Skopečka (ODS) 
se zástupcům obou uskupení postupně 
podařilo odstranit problematické body.

Pro ty, koho nebaví hledat podrobnosti 
či nemají  přístup na web, přebírám ze 
stránek www.uvaly.cz zpracované úda-
je:

„Výsledek voleb v Úvalech do zastupi-
telstva kraje 20. 9. – 21. 9. 2024 se liší 
od celkového výsledku voleb v kraji. 
Celkově volby vyhrálo hnutí ANO 2011 
(33,35 %), které v Úvalech volilo jen 
346 voličů (17,44 %). 41,80 % v Úva-
lech získali Starostové a nezávislí, dru-
há byla koalice SPOLU (ODS + TOP 09  
+ KDU-ČSL) se ziskem 23,24 %. Uspěla 
také Česká pirátská strana, která však 
v zastupitelstvu kraje svého zástupce 
mít nebude. Horší výsledek na lokální 
úrovni v Úvalech má koalice SPD + Tri-
kolóra + PRO a také koalice komunistů 

VOLBY�DO�ZASTUPITELSTVA�STŘEDOČESKÉHO�
KRAJE

STAČILO!, která oslovila jen 40 voličů.
Z Úval se na kandidátkách objevila 
jména: Pavel Drábek, strážník městské 
policie za SPD, Mgr. Borecký Petr na  
3. místě kandidátky za Starosty jako 
„radní Středočeského kraje pro veřej-
nou dopravu, bývalý dlouholetý staros-
ta, právník“ (opět zvolen), na 6. místě 
SOCDEM Tomáš Leier DiS. „zdravotnic-
ký záchranář, zastánce zkvalitňování 
zdravotní a sociální péče a jejich lepší 
dostupnosti“,  Bc. Miloš Ulrich za TOP 
09 „zastupitel Úval, iniciátor nediskri-
minačních pravidel dárcovství krve“.

Zastupitelstvo kraje má 65 členů. Stá-
vající koalice tak bude mít šanci získat 
většinu a obejít se bez vítěze voleb 
(ANO 2011), se kterým má celostátně 
zásadní názorové neshody.

Pro zajímavost lze uvést, že z celkové-
ho výsledku získali „Starostové a ne-
závislí“ (26,91 %) v Úvalech 0,89 % hla-
sů. Obdobně koalice SPOLU z 17,56 % 
hlasů získala v Úvalech 0,76 %. Zájem 
jednotlivých politiků o Úvaly tomu ale 
zatím spíše neodpovídá.

Po červnové rekordní účasti v evrop-
ských volbách si voliči v Úvalech dali 
pro krajské a senátní volby pauzu.
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PROČ�JSME�NEPODPOŘILI�SENIOR�TAXI?
to budou volné finanční prostředky. 
Nebyl tedy důvod proč senior taxi pro-
sazovat. 

Je nutné připomenout, že naše pečo-
vatelská služba vždy poskytovala a po-
skytuje službu dopravy a doprovodu  
k lékaři i k dalším důležitým institucím.

●  Alexis�Kimbembe,� 
místostarosta MěÚ

Nesouhlasím s myšlenkou, že stát se 
má postarat o všechny potřeby naše-
ho života. Ano, jsou senioři, kteří mají 
jisté problémy, ale my zde máme dům 
s pečovatelskou službou a pečovatel-
skou službu, kde má každý senior mož-
nost si požádat o poskytování služby  
a pomoc. Jen je potřeba se předem do-
mluvit. 

Pro bývalou radu města nebylo senior 
taxi prioritou, jelikož zde chyběla zá-
kladní infrastruktura a služby senior 
taxi lze realizovat až v případě, že na 

Byl jsem proti zřízení senior taxi a po-
řád jsem. Kolega Černý se domnívá, 
že jsme ztratili 6 let. Já si to nemyslím,  
a jak jsem již říkal, je to typická volební 
a levicová myšlenka. 

Osobně mám se senior taxi problém. 
To neznamená však, že jsem proti po-
skytování pomoci pro seniory, ale pro 
mě rodina je základ a je morální po-
vinností, aby se děti občas postaraly 
o rodiče, když potřebují pomoc. Není 
možné si myslet, že stát pro nás udělá 
všechno. Tato představa je mylná. 

Uvedení nového mostu do provozu je 
plánováno na 12. 12. 2024.

Dle sdělení ŘSD dochází k prodloužení 
termínu dokončovacích prací na opravě 

OPRAVA�MOSTU�EV.�Č.�12-009��NA�SILNICI�I/12�
PŘES�VÝMOLU�V�ÚVALECH�U�PRAHY

mostu z důvodu nepříznivých klimatic-
kých podmínek v měsíci září 2024.

V jedenáctičlenné radě by mělo STAN 
připadnout pět křesel včetně hejtmana 
a Spolu šest. Starostové by si měli za-
chovat dosavadní resorty a jeden nový 
si přiberou. V končící krajské vládě 
mají kromě hejtmanky radního pro ve-
řejnou dopravu, náměstka pro finance  
a radního pro vzdělávání.

Volby do 1/3 Senátu pro obvod č. 41 
Benešov byly dvoukolové, v druhém 
kole zvítězil kandidát Zdeněk Hraba   
v poměru 67,10% nad Helenou Válko-
vou s 32,89% hlasů.

●  Alena�Janurová

„Myslím si, že jsme se na dnešním jed-
nání velmi posunuli k podpisu koa-
liční smlouvy, na které začneme pra-
covat,“ uvedla Pecková. K vyjasnění 
podle ní zbývají detaily, na nichž se lze 
domluvit. „To znamená, že rámcově jsme  
v podstatě domluveni na hlavních  
bodech naší spolupráce,“ dodala Pecková.

●  Marcela�Benešová,�Odbor investic a dopravy
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11:00–19:00 Vánoční trhy
14:30–16:30 Program na pódiu

16:30 Rozsvícení vánočního stromu

Těšit se můžete na
na vánoční dobroty, punč, svařené víno, Ježíškův stan,  
dětské dílničky.

SLAVNOSTNÍ
ROZSVÍCENÍ
VÁNOČNÍHO STROMU
sobota 30. listopadu 2024
náměstí Arnošta z Pardubic
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ZPRÁVY�Z �MĚSTAZPRÁVY�Z �MĚSTA

 

Ve smyslu ust. § 25 odst. 3 písm.  g) zákona č. 458/2000 Sb., v platném znění, si dovolujeme upozornit vlastníky a uživatele pozemků, přes něž vede nadzemní elektrické 
vedení distribuční soustavy provozované společností ČEZ Distribuce, a. s., nebo na něž zasahuje ochranné pásmo, na povinnost odstranění a okleštění stromoví a jiných 
porostů ohrožujících bezpečné a spolehlivé provozování zařízení distribuční soustavy v majetku společnosti ČEZ Distribuce, a. s. (dále jen „zásah“).

ZÁSAH PROVÁDĚJTE PRŮBĚŽNĚ V OBDOBÍ VEGETAČNÍHO KLIDU DLE NÍŽE UVEDENÉHO ROZSAHU
Nebude-li zásah proveden do 15. listopadu tohoto roku a bude-li ohrožena bezpečnost a spolehlivost provozování zařízení distribuční soustavy, je pracovník
pověřený společností ČEZ Distribuce, a. s., oprávněn ke vstupu na dotčené pozemky za účelem provedení zásahu. Vzniklý klest a zbytky po těžbě budou 
zlikvidovány a vytěžená užitková dřevní hmota bude uložena v celých délkách do jednotlivých hromad na okraji ochranného pásma nebo ve vzdálenosti 10 m 
od osy vedení na dotčeném pozemku. Pokud již byl vlastník pozemku písemně osloven, tak je nutné postupovat dle obdržených pokynů.

Při práci dodržujte bezpečné vzdálenosti od vodičů uvedené v PNE 33 0000–6. K vodičům se nesmí přiblížit pod bezpečnou vzdálenost ani nástroje, ani větve dřevin 
při ořezu. Zásah nesmíte provádět v případě, že se větve stromů a jiných porostů před zásahem dotýkají vedení nebo hrozí při pádu ořezané větve stromů a jiných 
porostů dotyk s vedením. V případě, že zásahem může být ohrožena bezpečnost osob nebo zařízení distribuční soustavy, kontaktujte nás na lince 800 850 860.

Více informací včetně videonávodu k bezpečnému provedení ořezu stromoví najdete na našich internetových stránkách www.cezdistribuce.cz/ orezy.

Zásah proveďte tak, aby byla zachována níže uvedená nejmenší vzdálenost větví stromů a jiných porostů od nadzemního vedení:

  u vedení nízkého napětí nn do 1 kV (400/230  V):
  2  m od holých vodičů a 1,5  m od izolovaného nebo kabelového vedení u stromů a jiných porostů, u kterých se předpokládá výstup osob 
  1,5  m od holých vodičů a od izolovaného nebo kabelového vedení u stromů a jiných porostů, u kterých se nepředpokládá výstup osob 
Doporučená minimální bezpečná vzdálenost pro přiblížení se k vodičům nn při provádění zásahu je 1 m.

  u vedení vysokého napětí vn nad 1 kV do 35 kV v rozsahu ochranného pásma:
  vedení bez izolace 7 m
  izolované vedení 2  m
Doporučená minimální bezpečná vzdálenost pro přiblížení se k vodičům vn při provádění zásahu je 2 m.

  u vedení velmi vysokého napětí vvn nad 35 kV do 110 kV v rozsahu ochranného pásma:
  vedení bez izolace 12 m
Doporučená minimální bezpečná vzdálenost pro přiblížení se k vodičům vvn při provádění zásahu je 3 m.

UPOZORNĚNÍ: V ochranném pásmu nadzemního vedení je zakázáno nechávat růst porosty nad výšku 3  m. Při neplnění povinností vlastníka může být Energetickým
regulačním úřadem uplatněna sankce. Při vzniku škody v souvislosti s neplněním povinnosti dále mohou být uplatněny náklady související s likvidací vzniklé 
škody. V zákonem vymezených případech musí vlastníci nebo uživatelé pozemků před plánovaným kácením dřevin splnit oznamovací povinnost popř. si vyžádat 
povolení dle zákona č. 114/1992 Sb., v platném znění.

Děkujeme za spolupráci.

ČEZ Distribuce, a. s. Děčín - Děčín IV-Podmokly, Teplická 874/8, PSČ 405 02 | IČO 24729035 | DIČ CZ24729035 | zapsána v OR vedeném Krajským soudem v Ústí nad Labem, sp. zn. B 2145 |
licence na distribuci elektřiny č. 121015583 | registrační číslo u OTE: 715 | info@cezdistribuce.cz | www.cezdistribuce.cz | linka 800 850 860

skupina Čez  www.cezdistribuce.cz

UPOZORNĚNÍ
k odstranění a okleštění stromoví a jiných porostů

… v Hálkově ulici jsou umělecky zalo-
žené obyvatelky a každou roční dobu 
zdobí své ploty stylovými výtvory, které 
vyloudí úsměvy na tváři. Škoda, že se 

… neočekávaně byla odstraněna i poš-
tovní schránka při odchodu České 
pošty z budovy na nám. Svobody a ta 
občanům chybí, přáli by si, aby někde 
na náměstí byla, bydlí zde dost seniorů, 
kteří ještě rádi píší osobní dopisy.

… Česká pošta se docela úspěšně pře-
sunula do Riegerovy ulice, ve dvoře star-
ší občané při první návštěvě trochu tá-
pou, ale mají do prostor méně schodů. 
Ilustrační foto nelze uveřejnit, fofit se na 
poště nesmí.

… se objevily nově obsazené výlohy bý-
valých obchodů. Místo prodejny botiček 
v Husově ulici je Eldorádo – herna des-
kových her a jejich prodej a na rohu téže 
ulice a náměstí je pobočka jedné banky.

… do konce září slibovaný dokončený 
chodník ze Štefánikovy na nám. Svobo-
dy není a má to jeden základní zádrhel. 
Kousek pozemku je v soukromých ru-
kou a majitel se nějak nezdá být naklo-
něn dobročinnosti.

VŠIMLI�JSME�SI,�ŽE�…
… s velkým zájmem se znovu rozběhla 
Univerzita třetího věku a počet účast-
níků se zvýšil u obou kurzů zimního se-
mestru. Výuka se týká oboru Naše stro-
my a Santini. Velká část seniorů chodí 
na oba, tedy každou středu, a pilně vypl-
ňuje každý týden testy.

… socha v parčíku pod poliklinikou má 
cedulku – Dílo z kmene lípy poražené 
v březnu 2017 z důvodu rekonstrukce 
náměstí Arnošta z Pardubic, autor díla 
Josef Cipryan.
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Říká se, že podzimní příroda hýří všemi 
barvami. Ani poté, když barevný kon-
cert skončí, nemusí být smutno. 

Podzim ve výtvarném provedení může-
me i letos spatřit v Hálkově ulici. Již po 
několikáté je zde možné uvidět vkusnou 
výzdobu na plotech nebo v zahrádkách. 
Autorky, kterými jsou Monika Chomá-
tová a Eva Macková, hýří originálními 
nápady a je jim blízké estetické cítění.

Výzdoba zůstane i poté, když listí ze 
stromů opadá. Pak přijde zimní období 
a s ním nepochybně další skvěle reali-
zované zkrášlení veřejného prostoru 
hodné následování.

●  Text�a�foto� 
Vladislav�Procházka

PODZIMNÍ�NÁLADA�V�HÁLKOVĚ�ULICI

nevejdou na naše stránky. Jděte se po-
dívat nebo čtěte příspěvek od pana Pro-
cházky.

… „ve středu 11. září 2024 jsme s vel-
kou radostí přivítali naši nejmladší be-
tonárnu v Úvalech do rodiny našich vý-
robních závodů. Betonárna v Úvalech 
prošla důkladnou rekonstrukcí a nyní 
se může pochlubit nejmodernějším 
vybavením v celém regionu. Nové mí-
chací jádro, šest velkých sil, 12 čerpadel 
pro dávkování plastifikátorů, korečko-
vý elevátor, recyklační zařízení, kalo-
lis a promyšlený systém hospodaření  
s vodou činí z této betonárny špičkové 
zařízení, které umožňuje poskytovat 
našim zákazníkům prvotřídní materiá-
ly a služby. S velkým očekáváním hle-
díme do budoucnosti a těšíme se na 
tisíce kubíků betonu, které betonárna 
Úvaly namíchá v následujících letech. 
Hodinový výkon betonárny: 80 m3/hod. 
Míchací jádro: Stetter o objemu 2,5m3. 
Vybavení: 6 sil o objemu 100 m3. Inova-
ce: kalolis. Původní betonárna Konekta. 
Betonárna byla odkoupena i s původní-
mi zaměstnanci…“ píše Redakce Stavba 
na internetu.

… 11. 10. bylo k vidění „školení“ dětí  
z MŠ od úvalské městské policie. Zachy-
ceno bylo u poučení o přecházení a cho-
vání se u závor.

… 12. 10. na Dobrým místě se šlapalo 
zelí do taktu reprodukované muziky  
a peklo se masíčko a výborné brambo-
ráky, na fb mají i video.

●  Zachytila�Alena�Janurová

… koncem září se v Libertasu slavilo vý-
ročí a při té příležitosti došlo k pobave-
ní zúčastněných, narážení zvláštního 
soudku piva, který odolával a odolával, 
byť silní muži se snažili, seč mohli, na-
konec se prorazil „špunt“ a pivo teklo 
samospádem, pochutnávali si natěšení 
přítomní.

… mění pokladní hodiny TSMÚ ve pro-
spěch občanů.

… obchod Náš Špajz změnil majitele, 
vnitřek nabízí rozmanitý pekárenský 
voňavý a chutný sortiment. Úvalští si 
zaslouží mít možnost velkého výběru.
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ZE�ZÁPISNÍKU�POLICIE �A �HASIČŮZE�ZÁPISNÍKU�POLICIE �A �HASIČŮ

naplaveného vzrostlého stromu před 
širokobrodskou hasičskou zbrojnicí  
a poté byla velitelem odřadu odeslána 
k čerpání vody z jednoho ze zasaže-
ných domů. Toho dne stačily hasičům 
ještě síly na vyprošťování vozidla a od-
klízení bahna z příjezdové cesty.

V 19 hodin byly práce ukončeny a ha-
siči se po náročném dni přemístili 
do nocležiště v bývalých kasárnách. 
Druhý den se vstávalo v 6 hodin ráno  
a o hodinu později se odjíždělo na 
místo určení, tedy do Širokého Brodu. 
Opět hasiče čekala namáhavá práce  

Čtyři úvalští dobrovolní hasiči se s Ta-
trou 815 vydali pomoci povodněmi su-
žovanému Jesenicku. 18. září večer se 
vydali do Říčan, kde se v rámci hasič-
ského záchranného sboru vytvořil tzv. 
odřad. Ten asi v 1 hod. ráno 19. září vy-
razil na své určení, a to do obce Široký 
Brod nacházející se asi 10 km od města 
Jeseník. Na místo odřad dorazil v 9 ho-
din ráno a po seznámení se se situací 
se dal hned do práce.

Ke slovu přišly především motorové 
pily a čerpadla. Nejprve se jednotka 
úvalských hasičů dala do odstraňování 

ÚVALŠTÍ�HASIČI�POMÁHALI�NA�JESENICKU�
PŘI�ODSTRAŇOVÁNÍ�NÁSLEDKŮ�POVODNÍ

s odčerpáváním vody, odklízením bah-
na a jiných naplavenin. Takto vypadala 
náročná rutina až do 22. září, kdy byli 
úvalští hasiči vystřídáni jiným odřadem 
a mohli se vrátit zpět do Úval.

Každé odvelení na konkrétní místo prá-
ce se statisticky vykazovalo jako jeden 
výjezd. Celkově jich během zmíněných 
několika dní úvalská jednotka zazna-
menala deset.

●  Za�JSDH�Úvaly�Milan�Bednář
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5. 10. nejen Jabkobraní, ale odpoledne 
městská akce Václavské odpoledne  
s hudbou A je to…, bylo veselo, ale ne-
bylo nabito jako o pár dní dříve na Dni 
seniorů. A tanečníků už také ubývá, je 
třeba sehnat přírůstek mezi novými 
seniory, pokud mají chuť přijít na další 
setkání, jste vítáni.

6. 10. spolek Jonatán pořádal den po 
Jabkobraní ještě sportovní akci české 
mistrovství ve skotských hrách na 

Trhalo se, co chvíli, na různé akce. Té-
měř všechny mají své články, zůstá-
vá seznámit nepřítomné s několika  
dalšími.
 
19. 9. Žila jsem v Africe – o zajímavém 
dlouhodobém pracovním pobytu v Ji-
hoafrické republice manželů Mikušo-
vých, o práci, občanském životě, lidech 
a přírodě i v blízkých zemích vyprávěla 
poutavě Ing. Marie Mikušová při pozvá-
ní od Komise pro kulturu MěÚ. 

LÍSTKY�Z�KALENDÁŘE�KULTURY�A�TROCHY�
SPORTU

hřišti pod kostelem a podsadití páno-
vé v kiltech a dámy nečekaně drobněj-
ší soutěžili v několika disciplínách. Na 
vysvětlenou, čím se závodí, je ukázka 
přípravy nové klády na hod v pánské 
disciplíně.

 ●  Na�další�říjnové�trhání�lístků�po�
uzávěrce�ŽÚ�se�těší�Alena�Janurová

vyráběný domeček, co bude zdobit ka-
ždou domácnost s přáníčkem žáků ZŠ. 
Nakonec zase vedení popřálo zdraví  
a plno energie k šťastnému žití a úsmě-
vu do tváří ... nastala volná zábava  
a všichni z MěÚ zůstali, probírali různé 

DEN�SENIORŮ�
... to byste nevěřili, kolik se nás sešlo na 
oslavu svého dne v sálku DPS ... zača-
lo to přivítáním vedení města – dám to 
jmenovitě – starostka Markéta Rydva-
lová – posléze se mile přiblížila osobně  
k jednotlivým návštěvníkům – usměva-
vý Alexis Kimbembe a druhý místosta-
rosta Vojtěch Dvořáček, spolu s radním 
Janem Černým promluvili přímo z duše 
o vztahu ke stáří – tajemnice Jana Te-
sařová pozvala přítomné k pohoštění 
a potom ukončila program rozdává-
ním dárků a květin... Rychlé přivítání 
pomohlo dětem z MŠ, co se netrpělivě 
řadily v chodbě, aby předvedly zase 
dojemné, ale i vtipné a veselé pásmo 
moderně upravených říkanek, což vy-
volalo dojetí, smích a velký potlesk. 
V krabičce jsme od nich dostali dětmi 

problémy a dotazy seniorů ... děvča-
ta ze správního odboru roznášela dál 
kávu, doplňovala zákusky a chlebíčky 
... prostě velký šrumec, veselý a fakt 
šťastný ... bylo to nádherné a příjemně 
strávené odpoledne ...

●  �Alena�Janurová
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vat. Věříme, že mezi námi žije ještě více 
šikovných lidí, kteří něco umějí a mají 
co druhým předat“ … píše Jan Plašil.

Mámy v Úvalech a studio Lucie Ka-
lové dodávají: „ V sobotu odpoledne 
na dětském hřišti bylo živo. Připravily 
jsme si pro děti vyrábění koníků, se kte-
rými si děti pod odborným dohledem 
následně mohly vyzkoušet překážko-
vou dráhu pro hobby horsing. Také je 
čekalo hledání Tlapkové patroly s krás-
nými odměnami a samozřejmě ani na 
této akci nechybělo oblíbené malování 
na obličej.“

„Premiéra výstavy umění pod viaduk-
tem (nazývaným také Viadukt devíti 

Možná vzniká nová tradice, a proto-
že všichni, kteří se zapojili na náměstí  
a pod ním, na dětském hřišti a pod De-
víti kanály, měli plné ruce práce, nebylo 
možno zajistit jednotnou dokumentaci 
textovou a fotografickou. Proto jsem 
oslovila všechny zúčastněné s výzvou – 
pište prosím a pošlete. Byla by škoda, 
kdyby někdo přišel o možnost zjistit, 
čeho může být příště osobně účasten. 

A výsledek:
„Zažít město jinak jsou sousedské 
slavnosti, které už od roku 2006 sbli-
žují sousedy a oživují veřejný prostor 
českých měst. Letos poprvé díky partě 
nadšenců zažili město jinak i obyvate-
lé a návštěvníci Úval. U zrodu nápadu 
stáli tři muzikanti, Jan Plašil spolu  
s Filipem Drskem a Tomášem Neu-
gebauerem. „Chtěli jsme oživit místní 
kulturu a sousedské vztahy,“ říkají svor-
ně. Oslovili několik kapel a divadelníky, 
zajistili akci po technické stránce a při-
zvali ke spolupráci další aktivní jednot-
livce, skupiny a spolky z Úval, kteří se 
ochotně zapojili a podíleli na progra-
mu. (pozn. AJ. – ten přepestrý). Mámy  
v Úvalech vytvořily krásný program pro 
děti, spolek Zachraňme koupaliště dal 

ZAŽÍT�ÚVALY�JINAK

dohromady ARTkanál, kde vystavilo 
svá díla přes dvacet výtvarných uměl-
ců a zahrála dvě hudební tělesa. Naďa 
Kouklová s Janou Veselou zapojily 
místní prodejce, kulináře a řemeslní-
ky, Kateřina Werkman zajistila kniž-
ní bazar, autorské čtení a další, Petra 
Verzichová se postarala o propagaci. 
Máme radost, že se první ročník pove-
dl, a to díky bohatému programu, dob-
ré návštěvnosti, slunečnému počasí  
i nadaci VIA, která přispěla na nezbyt-
né výdaje. Děkujeme také městu Úvaly  
a technickým službám za vstřícnost. 
Byli bychom rádi, kdyby se tato či po-
dobná akce zopakovala a příště se za-
pojili i ti, kteří se letos přišli jen podí-



Jen v Bibli můžeme nalézt Boží pravdu 
a rady. Písmo svaté je vlastně Boží do-
pis adresovaný nám lidem, abychom 
jej četli, hledali a snažili se porozumět 
tomu, co nám Boží slovo sděluje. 

Bůh se lidstvu zjevil a stále zjevuje růz-
nými způsoby, ať ve své nesmírné ve-
likosti nebo tiše jen dotekem našeho 
srdce.  Skrze Ducha svatého je nám tak 
blízko, jako byl blízko Ježíš svým učed-
níkům. Je nám stejně dosažitelný, stej-
ně uzdravující a konající zázraky. 
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LISTOPADOVÉ�ZAMYŠLENÍ
Říká se, že nehledat Boha, i když se  
o něm ví, prý je bláznovství…

Pravda je, že nikdo nemůže budovat 
vztah s Bohem, pokud s ním nechce  
mluvit. Hovořit s ním lze nejen v modlit-
bě, ale také čtením Bible, kde  hledáme 
odpovědi na otázky týkající se života.  
Můžeme se hájit vnitřní prázdnotou, 
můžeme svůj čas trávit u počítače, na 
sociálních sítích či u televize. K tomu 
jsme však nebyli stvořeni a ani nám to 
nemůže naplnit naše životy.

Kdo ho pustí do svého života a bude 
ochoten mu věnovat chvíli ze svého 
času, tomu se jeho život obohatí, naplní 
a bude šťastnější.

Vždy třicátá třetí neděle v liturgickém 
mezidobí  (listopad) je DNEM BIBLE. 
Těm, kdo studují Bibli nebo ji  začnou 
číst a hledat, přeji hodně úspěchů.

BŮH VÁM ŽEHNEJ!

●  �Mgr.�Jitka�Pokorná,� 
farářka CČSH v Úvalech

kanálů) s názvem ARTkanál proběh-
la v sobotu 21. září 2024 v rámci akce 
Zažít Úvaly jinak. Úvaly se tak poprvé 
zapojily do celostátní akce Zažít město 
jinak. ARTkanálem jsme chtěli propojit 
atmosféru ikonické technické památ-
ky úvalského viaduktu s tvořivostí lidí 
– amatérů i profesionálů. Podařilo se 
nám splnit si sen – využít akustiku ob-
louku viaduktu k souznění zvuku saxo-
fonů se zvukem jedoucích vlaků. A zdá 
se, že i návštěvníci a vystavující umělci 
si to užili. Zapojili se amatérští i pro-
fesionální úvalští umělci, vystavovaly 

ského viaduktu, vytvořené právě pro 
ARTkanál. Kromě obrazů byla vystave-
na v oblouku umění i keramika, řezbář-
ská práce, plastika. V dalším oblouku 
promítání starých pohlednic Úval a ve 
třetím pak byla výstava fotografií úval-
ských autorů… (Více na fb a webu ZK).“

Omlouvám se všem, kteří nebyli jme-
nováni a byli aktéry. Na další podob-
nou akci s dokumentováním do Života 
Úval se připravíme lépe. 

●  Alena�Janurová
i děti. Nad naše očekávání byly na vý-
stavu dodány obrazy s tematikou úval-

    

CÍRKEVCÍRKEV

nictví. Od roku 1971 pracoval v Propa-
gačním oddělení podniku Stavby silnic 
a železnic. Roku 1977 podepsal Chartu 
77. Jeho bratr, Jan Sokol (18. dubna 
1936 Praha – 16. února 2021) – český 
filosof, překladatel filosofických textů, 
vysokoškolský pedagog a publicista byl 
poslancem Federálního shromáždění 
 v letech 1990–1992, ministrem školství 
v Tošovského vládě r. 1998 a posledním 
protikandidátem Václava Klause ve vol-
bách prezidenta ČR v únoru 2003. Spolu 
vydali knihu Biblické příběhy. Bohužel ji 
dokončili těsně po revoluci, kdy byl trh 
zaplaven biblickou tematikou, takže 
kniha čekala na vydání až do roku 1997. 
Dodnes kombinuje několik výtvarných 
disciplín: věnuje se knižní a časopisec-
ké grafice, ilustruje, píše o výtvarném 
umění a věnuje se volné tvorbě. Jeho 
dílo prostupuje křesťanská víra a pře-
svědčení, že všechno na světě je skoro 
zázračné, a tedy je to pozoruhodný ná-

VÁCLAV�SOKOL
V rubrice Žijí mezi námi, případně Žili 
mezi námi, bych ráda uveřejňovala pře-
pisy rozhovorů s úvalskými osobnost-
mi. Každý občan města je jedinečný  
a má svou nevyčíslitelnou hodnotu. Pár 
z nich přeci jen vynikne tím, že přináší 
víc pozitivního společnosti, lidem ko-
lem sebe a činí život snesitelnějším, bo-
hatším, radostnějším.

Václav Sokol je výtvarník, grafik a ilust-
rátor, skromný člověk a žije mezi námi. 
Je nyní Úvalák a dobře je mu v našem 
městě. 

Narodil se 19. září 1938 v Praze v krás-
ném rodinném, uměleckém a křesťan-
ském prostředí na Ladronce. V letech 
1953–1958 vystudoval střední výtvar-
nou školu. Kvůli svému třídnímu půvo-
du a vyznání nebyl přijat ke studiu na 
vysoké škole. V šedesátých letech pra-
coval v Památníku národního písem-
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V naší školce se nikdy nenudíme, a to 
se potvrdilo i během posledních týdnů, 
kdy děti měly možnost zapojit se do 
řady krásných akcí, které přinášely ra-
dost nejen jim, ale i všem kolem.

Úvalské Jabkobraní bylo pro nás skvě-
lou příležitostí, jak ukázat kreativitu 
našich nejmenších. Děti se s velkým 
nadšením pustily do výroby nádher-
ných výtvorů na téma jablko. A i když 
některé z nich teprve objevují kouzlo 
tvoření, každý kousek byl jedinečný. 
Díky skvělým nápadům a rozmanitým 
technikám jsme společně vytvořili jabl-
ka všech možných tvarů a barev, kaž-
dý výtvor vyprávěl svůj vlastní příběh.  

NÁŠ�PRVNÍ�MĚSÍC�VE�ŠKOLCE�–�PLNÝ�TVOŘENÍ,�
RADOSTI�A�ZÁŽITKŮ

písniček a básniček, které vykouzlilo 
úsměv na tvářích našich babiček a dě-
dečků. Nechyběly ani malé dárky vy-
robené s láskou, které přinesly radost  
a dojetí. Atmosféra byla plná vděčnos-
ti a úsměvů a ukázala, jak moc si váží-
me našich seniorů a společných chvil  
s nimi.

Dílničky s tématem svatého Václava 
nám pomohly přiblížit dětem naši his-
torii hravou formou. Děti si vyrobily ko-
runy a obrázky inspirované tímto čes-
kým patronem a dozvěděly se o jeho 
životě a významu. Potěšením bylo pro 
nás sledovat, jak je toto téma zaujalo  
a jak se radovaly z vlastních výtvorů.

I když šlo o soutěž, pro nás jsou vítězo-
vé všichni, kdo do svých děl vložili kou-
sek svého srdce. 

Úvalský Den seniorů se také nesl v du-
chu krásných emocí. Naši malí umělci 
z budovy Pražská si připravili pásmo 

mět ke zpracování. Svědčí o tom napří-
klad série jeho kreseb na téma „déšť“.

a vystavoval i v kostele Zvěstování Páně, 
kde i opravil podklad pod oltářním ob-
razem. Stále, ač zdraví úplně neslouží, 
se věnuje umělecké tvorbě, vystavuje, 
maluje a tvoří a s jemným úsměvem 
souhlasí s uveřejněním článku i video-
záznamu v archivu městských kronik. 

●  �Z�textů�na�internetu,�Post�Bellum�
a�osobního�setkání�v�ateliéru�sesta-

vila�a�převelice�naplněné�vyznání�
krátila�Alena�Janurová

Prožil v životě i hluboké ztráty. Jeho zá-
kladní víra ale říká, že cokoli se stane, 
nabízí zároveň nějakou příležitost. Tře-
baže člověk ne vždy dokáže vidět hned 
její pravý smysl. Ve všem se skrývá 
možnost. Po roce 2000 se podruhé ože-
nil a žije s rodinou v Úvalech u Prahy…“
V září oslavil pan Václav Sokol krásných 
86 let a krátký rozhovor s ním pro Život 
Úval, protože už vše bylo několikrát ře-
čeno, se točil kolem jeho života po boku 
manželky Michaely v Úvalech. Zde měl  
v roce 2018 svou samostatnou výstavu 
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Od 5. 9. je v Úvalech otevřená nová Ma-
teřská škola a jesle Pididomek o 4 tří-
dách s celkovou kapacitou 80 dětí. Školka 
se nachází na strategickém místě Úval  
v ulici Hakenova, díky čemuž děti mohou 
navštěvovat jak Klánovický les, tak dělat 
vlakem zajímavé výlety za kulturními pa-
mátkami, navštěvovat minizoo, muzea 
či zážitkovou metodou objevovat „svět 
kolem nás“. Prostory školky mají rozlo-
hu 386 m2 a disponují vlastní zahradou  
o rozloze 500 m2, kde jsou dětem připra-
vovány spousty venkovních aktivit.

V Pididomku kladou důraz na to, aby 
děti cítily respekt a aby si vytvářely 
zdravé sebevědomí. Proto se ve školce 
řídí principem „Respektovat a být re-
spektován“, který podporuje pochopení 
emocí a otevírá dveře k osobnímu růs-
tu. Snaží se vytvářet prostředí, kde děti 
mohou rozvíjet své schopnosti a zájmy 
bez zbytečného tlaku. Pro nejmenší 
jsou k dispozici montessori dílny, kde 

PIDIDOMEK

dětem silný základ pro život a připravit 
je na budoucí vzdělávání. Věří, že pod-
porováním samostatnosti a zdravého 
sebevědomí mohou dětem pomoci do-
sáhnout jejich plného potenciálu. Snaží 
se vytvářet prostředí, ve kterém se děti 
cítí bezpečně a podporovány, aby moh-
ly růst a rozvíjet se v co nejlepší verzi 
sebe sama.

●  Bc.�Luboš�Dostál,�MBA
ředitel Pididomek, z.s

si mohou hrát a objevovat svět kolem 
sebe. Aktivity jsou navrženy tak, aby 
se co nejvíce zapojily všechny smysly,  
a děti tak mohly prožít nezapomenu-
telné zážitky. V prostředí Pididomku se 
děti cítí přijímány a respektovány, což 
vede k pozitivnímu vývoji a růstu.

Hlavní misí školky je být místem, kde 
se rodinná výchova spojuje s kvalit-
ním vzděláváním a respektujícím pří-
stupem. Proto cílem Pididomku je dát 
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Bubnování s panem Jaroslavem Su-
chánkem přineslo do školky rytmus  
a zábavu. Děti si vyzkoušely hru na af-
rické bubny, naučily se základům rytmu 
a užily si spoustu legrace. Bylo skvělé 
vidět jejich nadšení, když bubnovaly 
podle pokynů a zkoušely nové hudební 
dovednosti.

V naší školce jde nejen o vzdělávání, ale 
i o to, abychom dětem umožnili prožít 
nezapomenutelné zážitky a rozvíjet je-
jich fantazii a tvořivost. Každý den je 
plný nových dobrodružství a my se těší-
me, co nám přinese další měsíc!

●  Jana�Hájková,�ředitelka

KRAJSKÁ DOTACE – PRIMÁRNÍ PRE-
VENCE

Škola díky dobře zpracovanému zá-
měru primární prevence a jasné vizi, 
jak chce tento záměr naplňovat, získa-
la krajskou dotaci ve výši 80 tis. Kč na 
projekt všeobecné primární prevence 
pro žáky 2. stupně. Projekt se zaměřuje 
na rizikové chování žáků a na podporu 
bezpečného klimatu v třídních kolek-
tivech. Díky krajské podpoře budou 
na naší škole realizovány dlouhodobé 
certifikované programy zaměřené na 
vztahy mezi žáky, prevenci šikany a ky-
beršikany, zdravý životní styl, prevenci 
užívání návykových látek a jiných forem 
závislostního chování. Programy jsou 
vedeny interaktivní formou s využi-
tím řady psychosociálních her, technik 
a prvků zážitkové pedagogiky. Cílem 
všech aktivit je nastavit pravidla dobré-
ho fungování třídy, zlepšit sociální kli-
ma, předcházet výskytu rizikového cho-
vání a vytvářet vhodné prostředí pro 
duševní pohodu a zdravý rozvoj žáků.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ – KULTURNÍ  
VYSTOUPENÍ DĚTÍ Z 2.A

Vítání malých občánků mezi občany 
města Úvaly je vždy velká slavnost. 
Rodičům se přeje k radostné události, 
převezmou pamětní list, zlatý přívěsek 
a maminky květinu. Druháčci se přihlá-

sili, že by chtěli malým miminkům za-
recitovat a zazpívat dojemné písničky, 
mimo jiné zazněla i tato slova: „Vítání 

ZPRÁVY� 
Z�ÚVALSKÉ� 
ZÁKLADKY

Ve čtvrtek 12. září na naší škole proběh-
la tradiční Burza kroužků. Dětem byla 
nabídnuta široká škála odpoledních 
zájmových činností, některé si na mís-
tě mohly i vyzkoušet. Rádi bychom po-
děkovali všem spolkům, provozujícím 
odpolední kroužek, za účast, a rodičům  
s dětmi za návštěvu této akce.

5.A SI ZVOLILA ZÁSTUPCE  
DO ŠKOLNÍHO PARLAMENTU

Žáci 5.A si 30. září uspořádali VOLBY 
zástupců do školního parlamentu pro 
1. stupeň ZŠ. Jednotliví kandidáti pro-
nesli svůj proslov, někteří doplnili svou 

občánků v Úvalech je tu, vítáme mimin-
ka, co se „maj“ k světu. Pro velké, pro 
malé, pro miminka, bezpečím největ-
ším je maminka.“ Kulturní vystoupení 
se moc povedlo a sklízelo zaslouženou 
chválu.

BURZA KROUŽKŮ
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V sobotu 22. 9. jsme jeli do Dřevčic na 
soutěž v požárním útoku – O pohár 
starosty OSH. Postavili jsme družstvo 
mladších žáků, které však bylo bez svých 
nejstarších členů. Atmosféru soutěže 
tak měly možnost si vyzkoušet další děti  
a ve velké konkurenci našeho okresu 
vybojovaly 9. místo. Věříme, že si svou 
premiéru nováčci v týmu užili a na jaře 
už nebudou tak nervózní a budou bojo-
vat o medaile. Družstvo dorostu se nám 
rozpadalo postupně, ale nechtěli jsme se 
vzdát alespoň možnosti obhájit loňský 
putovní pohár. Nakonec jsme sestavili 
družstvo s kamarády z celého okrsku –  
z Nových Jiren, ze Škvorce a Nehvizd. Ač 
nepříliš seběhaný tým, nevypadalo to vů-
bec špatně a ve druhém pokusu nás při-
pravil o vítězství dlouhý nástřik jednoho 
ze zkušených proudařů. Nevadí, za čas 
strávený s kamarády to stálo a jsme rádi, 
že si i těch našich pár zbylých dorostenců 
mohlo zaběhnout. Dort za 2. místo jsme 
si rozkrojili na následující schůzce.

V sobotu 28. září ukončily svoji letošní 
sezonu ženy, kdy se již počtvrté v řadě 
zúčastnily krajské soutěže „O pohár sta-
rosty KSH“ v Olešné na okrese Beroun. 
Holky reprezentovaly celý okres spolu 
s holkami z Tehovce. Ve své obvyklé se-
stavě si věřily na dobrý výsledek. Úplně 

PODZIMNÍ�SPORTOVNÍ�SEZONA�U�HASIČŮ
a jednu dorostenku – Johanku, jsme půj-
čili říčanským dorostenkám. V kategorii 
mladších žáků startovalo 14 družstev, 
naše áčko nás velmi mile překvapilo, že 
rychle běželo, mělo málo trestných bodů 
a tak jsme napjatě čekali na výsledky. 
Bylo to těsné 2. místo, první medaile ze 
ZHVB pro naše mladší žáky. Své zkuše-
nější kamarády naše béčko doplnilo na 
7. místě, takže se všichni vešli do polovi-
ny startovního pole. Starší žáci se týden 
před soutěží potýkali s omluvenkami, ale 
i tým s náhradníky běžel velice nadějně a 
bez zbytečných trestných bodů. Jen moc 
nekoukal na cestu a trasu si někde zkrá-
til, takže byl celkově diskvalifikován. Jo-
hanka stejně jako minulý rok postoupila 
na krajské kolo.

Úspěch mladších žáků na závěr sezony 
jsme oslavili na schůzce 11. 10. V ten den 
byl vypsaný první termín náboru nových 
mladších žáků, několik jich přišlo, tak 
jsme je přivítali, zahráli si s nimi sezna-
movací hry. Potom na chvilku vyjela z ga-
ráže Tatra a povídali jsme si o vybavení 
výjezdové jednotky. A na závěr schůzky 
byla slíbená oslava – dortík, limča, pop-
corn a s dobrou náladou domů.

●  �Alena�Tesařová,� 
SDH Úvaly

teplo tam nebylo, běželo se trochu do 
kopce, ale bylo to pro všechny stejné.  
V prvním pokusu se pár menších chybek 
sečetlo v nepříliš oslnivý čas, ale ani pro-
padák to nebyl a žila naděje do druhého 
pokusu. Ta zhasla pod červeným prapor-
kem za neplatný pokus, kdy se nepoda-
řilo sešroubovat sací vedení. Z dvaceti 
týmů braly holky 12. místo, z Prahy-vý-
chod nejlepší umístění.

V sobotu 5. 10. se v Říčanech konal Zá-
vod hasičské všestrannosti a brannosti 
(ZHVB). Na 3–5km trati jsou stanoviš-
tě s různými úkoly – značkami, požární 
technikou, zdravovědou, dovednostmi 
atd. Bojovalo se o první místo a postup 
na krajské kolo. Postavili jsme dva týmy 
mladších žáků, jeden tým starších žáků 

prezentaci i plakáty nebo letáčky, které 
mezi voliče šířili již několik dní před sa-
motným volebním dnem. V den voleb si 
jednotlivé volební štáby mimo jiné při-
pravily i občerstvení, aby se den voleb 
vinul v příjemném duchu. Veškerý pro-
ces samotných voleb byl v režii volební 
komise. Členové komise kontrolovali u 
příchozích voličů údaje na voličském 
průkazu, poskytovali voličům volební 
lístky s obálkou a navigovali voliče nej-
dříve za plentu a poté k volební urně. 

leninu, polní plodiny, které sklízíme na 
podzim. V druhé části programu si vy-
zkoušeli moštování jablek, mletí mou-
ky z pšenice, přípravu čaje z bylin a vý-
robu popcornu z kukuřice. Na všem si 
pochutnali, vždyť tentokrát nekupovali, 
ale sami připravovali. Tento program 
doplnil naši výuku o podzimu. A už se 
těšíme na jaro, kdy nás čeká program 
O půdě.

●  Tým�ZŠ�Úvaly

Stejně tak organizovali samotné sčítá-
ní hlasů. S výsledky voleb jsou žáci 5.A 
spokojeni a věří, že je budou jejich de-
mokraticky zvolení zástupci ve školním 
parlamentu řádně zastupovat. 

SPOLUPRÁCE S EKOCENTREM 
MUMRAJ POKRAČUJE

Žáci třetího ročníku se tentokrát zúčast-
nili výukového programu Co sklidíme, 
rádi sníme. Poznávali a třídili ovoce, ze-
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O historicky první účast na MČR jed-
notlivců v běhu na 60 m s překážkami  
v našem sboru  se v sobotu 12. 10. po-
staral Tonda Dvořák v kategorii mlad-
ších žáků. Druhý rok závodí jako jed-
notlivec a přes okresní a krajské kolo 
se probojoval mezi 120 nejlepších  
z celé republiky. 

MISTROVSTVÍ�ČR�V�BĚHU�NA�60�M� 
S�PŘEKÁŽKAMI

taci! (náš druhý postupující, Honzík, 
bohužel ze zdravotních důvodů na MČR 
startovat nemohl)

●  Alena�Tesařová,� 
SDH Úvaly  

V sobotu ráno se tedy vypravil se svým 
podpůrným týmem mistrovství konalo. 
Nervozita hrála roli a hlavně rozdělovač 
se s Tondou ten den nekamarádil, tak 
to na osobák nebylo a Tondovi jeho vý-
kon přinesl 77. místo. 

Gratulujeme a děkujeme za reprezen-



Tentokrát píšu už trochu s nostalgií, protože to byl opravdu 
poslední ročník, na kterém jsme vystupovali jako organizáto-
ři. Několik let trvalo, než nám akci přestali přejmenovávat na 
„jablkobraní“ – což je sice gramaticky správně, ale tak jsme 
to nepojmenovali. Několik let trvalo, než jsme si vytvořili síť 
stálých spolupracujících stánkařů. A několik let také trvalo, 
než nám začala docházet nejen energie, ale i nápady. Jsme 
rádi, že po celou tu dobu probíhala spolupráce s městem i ZŠ 
bez zádrhelů a děkujeme jim za vstřícnost.

Letošní ročník byl asi rekordní z hlediska počtu zúčastněných 
kolektivů v soutěži. Přihlásilo se 35 tříd ze školy a 11 tříd ze 
školky. Ty výrobky jsou opravdu každý rok moc hezké a ná-
padité, vůbec není jednoduché to nějak vyhodnotit. Letos 
se porota jednoznačně shodla na vítězi kategorie 1. stupeň 
mladší – třída 3.C a jejich stolní hra, 1. stupeň starší – třída 
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Jestliže jsem dobře poslouchala, tak asi 
po 63. To by zhruba odpovídalo tomu, 
že v Životě Úval v lednu 1962 se píše, 
že svaz chovatelů připravuje 3. výstavu 
drobného domácího zvířectva … Jinde  
v kronice nacházíme … „Organisace, kte-
rá sdružuje chovatele drobného zvířectva 
v Úvalech, se jmenuje: „Čs. svaz chovate-
lů drobného hospodářského zvířectva – 
místní organisace Úvaly. Původní spolek 
králikářů byl založen v r. 1925; spolek 
holubářů v r. 1930. Od r. 1952 jsou při-
pojeni ke svazu i chovatelé pošt. holubů. 
Postupně byly vytvořeny odbory králí-
ků, užit. holubů, pošt. holubů, drůbeže, 
kožeš. zvířat, ovcí, koz, ciz. ptáků. Dnes 
je to masová organisace, člen NF, s kte-
rou je počítáno jak v denním životě, tak  
i v plánech hospodářství v našem státě.  
V r. 1964 bylo přiděleno organizaci 5917 
kg zrnin, 695 kg otrub, 3640 kg holub. 
zobu, 10 kg ptačího zobu, 50 kg melasy, 
100 kg směsi pro kuřata, 120 kg směsi 
pro psy, 10 kg prosa. Státnímu hospodář-
ství bylo odevzdáno: 202 kg masa, 435 kg 
= 7930 ks vajec, 6 174 ks králič. kožek. 
Svaz chovatelů zvířectva za účasti odbo-
rů chovatelů králíků, výstavních holubů 
a drůbeže pod záštitou MNV, krajské 
středočeské pobočky Čsl. svazu Praha  
a okresní pobočky Čsl. svazu Praha vý-
chod pořádala III. krajinskou výstavu 

CHOVATELÉ�V�ŘÍJNU�OPĚT�VYSTAVOVALI
Letos byla udělena řada pohárů a oce-
nění – 4 pro odbor holub, 10 pro drůbež 
a 19 pro vystavené králíky. Návštěvníků 
výstavy nebylo málo, krasavců všech sek-
cí hodně, holub je ale zastoupen čím dál 
méně. Zato se umí nafouknout vzorně. 
A jako kdysi, tak i tentokrát si jedno oce-
nění odnesla úvalská mladá chovatelka 
králíka činčily. Nejmladší velmi úspěšnou 
chovatelkou byla dívenka z Týnce nad 
Sázavou. Dva úvalští chovatelé byli také 
úspěšní.

Pro děti s rodiči je to každoročně nád-
herná možnost vidět jindy v Úvalech ne-
vídané, tak příští rok opět na soutěžní vý-
stavě, ať se náročná práce vystavovatelů  
a pořadatelů ocení.

●  �Alena�Janurová

ve dnech 20. a 21. ledna. Snahou všech 
členů bylo seznámit veřejnost s výsledky 
práce za uplynulý rok, propagovat drob-
nochovatelství a seznámit návštěvníky s 
chovy.

Úvalský králík „činčila malá“ (chovatel M. 
Brudna se z 800 vystavovaných králíků 
stal vítězem Severočeské krajské výstavy 
v Děčíně.“

5.D a magnetický strom, 2. stupeň – žáci 6. tříd vytvořili ko-
miksy.

Vážíme si mnohaleté přízně příchozích a zatím pořád věří-
me, že se najde někdo, kdo bude ochoten převzít pomysl-
nou štafetu a potáhne káru Úvalského jabkobraní dál. Pokud 
byste se chtěli zapojit, určitě nás kontaktujte (horovi.uvaly@
seznam.cz).

●  �Jana�Horová,�Spolek Jonatán

ŠESTNÁCTÉ�ÚVALSKÉ�JABKOBRANÍ�JE�ZA�NÁMI�
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SKAUTSKÁ�POMOC�ZASAŽENÝM�POVODNĚMI
mají velké srdce a dění v zemi jim není 
lhostejné. 

Množství přinesených darů nás samot-
né překvapilo. Celkem 4krát jsme odvá-
želi po strop naložená auta s humani-
tární pomocí. Za to patří všem velký dík.

●  Za�skauty�Úvaly
Kristýna�Skúpa�–�Kiki

„Být připraven!“ Tak zní heslo skau-
tů. Česká země na podzim čelila pří-
rodní katastrofě. A i když nejdrtivější 
dopad byl na druhé straně republiky, 
zmobilizovali jsme v Úvalech své síly, 
spojili se s Potravinovou bankou pro 
Prahu a Středočeský kraj v Líbeznicích  
a uspořádali sbírku nejen potravin, ale 
i dezinfekčních a čisticích prostředků. 

Máme velkou radost, že lidé v Úvalech 

SKAUTSKÁ�ZAHAJOVACÍ�VÝPRAVA�2024
Dne 28. září 2024 se opět konala naše tradiční celostředis-
ková skautská výprava, která symbolicky odstartovala nový 
skautský rok. Na cestu se vydaly všechny oddíly našeho stře-
diska.

V počtu zhruba stovky účastníků jsme společně zamířili do 
lomu ve Vyšehořovicích, kde nás čekala dobrodružná hra in-
spirovaná českými bájemi a pověstmi. V rámci hry jsme puto-
vali časem, potkávali mýtické postavy a objevovali jejich pří-
běhy. Skvělou atmosféru si naplno užily nejen děti, ale také 
vedoucí a rodiče našich nejmenších skautů.

Tato výprava otevřela dveře pravidelným schůzkám a dalším 
akcím, které nás v tomto skautském roce čekají. O dalších 
dobrodružstvích se s vámi podělíme příště.

●  Kristýna�Štafenová�(Kitty),� 
vůdkyně�dívčího�oddílu�Safira

    

SPORTSPORT

POLOČAS SE BLÍŽÍ

Házenkářská se-
zona 2024/2025 je  
v plném proudu a do 
konce podzimní části 
zbývá odehrát již jen  
4 kola. Dvě utkání 
odehrajeme v domá-
cím prostředí v sobo-

tu 2. a 23. 11. 2024. Vždy od 18 hodin se 
A-tým postaví Pardubicím a Vršovicím. 
Dvě vítězství v pěti kolech zatím není 
nejlepším výsledkem, ale herní poten-
ciál tým má, je složený z mladých hráčů 
a jeho čas jistě přijde.

MLÁDEŽI SE DAŘÍ

Starší dorostenci zatím nenavázali na 
výborné výsledky z loňské sezony, ale 
zlepšují se zápas od zápasu a body v ta-

HANDBALL�ÚVALY

Mini žáci a přípravka již nejsou pouze  
v Úvalech. V rámci našeho SCM (Spor-
tovní centrum mládeže) můžou děti 
chodit na házenou i v Újezdu nad Lesy, 
Klánovicích, Šestajovicích, Českém, 
Brodě, Škvorci. V tomto školním roce 
jsme v úvalské ZŠ začali učit házenou  
i kluky z prvních tříd každý čtvrtek od 
15 hodin. Více na našich webových 
stránkách www.handballuvaly.cz. 

●  Za�skauty�Úvaly

bulce již pravidelně přibývají. 

Mladší dorost je zatím bez porážky  
a všichni vyhlížejí rozhodující zápasy  
o postup do nejvyšší soutěže. 

Naši starší žáci vybojovali ve Středočes-
kém kraji postup do ŽL. Žákovská liga 
je pro 25 nejlepších týmů v republice  
a náš klub nebude v soutěži chybět. Od 
prosince do května tak odehrají naši 
starší žáci 6 turnajů, na každém turna-
ji 4 zápasy. Jeden turnaj se bude hrát  
i v Úvalech. Mistr České republiky bude 
znám v polovině května.

Mladší žáci patří tradičně k nejlepším 
družstvům ve své kategorii. Ve Středo-
českém kraji mají tak silnou pozici, že  
v rámci zkvalitnění herní přípravy hrají  
i zápasy o kategorii výš.
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Šéftrenér Sport Academy Patrik Zelen-
ka: U nás děti nemusí trénovat třikrát 
týdně, mohou tak rozvíjet více svých 
zájmů!

V rozhovoru se šéftrenérem Sport Aca-
demy Patrikem Zelenkou se dozvíte, jaký 
je rozdíl mezi sportováním ve Sport Aca-
demy oproti tradičním sportovním oddí-
lům. Prozradí také, co jeho pozice obnáší 
nebo s jakými trenéry se děti na krouž-
cích Sport Academy mohou setkat.

Patriku, můžete se nám na úvod krát-
ce představit?

Jmenuji se Patrik Zelenka, studuji Eko-
nomii a finance na Univerzitě Karlově  
a jsem vášnivý sportovec, nebo bych se 
tak alespoň nazval.

Jaké kroužky ve Sport Academy oteví-
ráte?

Ve Sport Academy otevíráme už 8 růz-
ných sportů - zejména florbal, fotbal, 
badminton, horolezení, šipky, basketbal, 
míčové hry, volejbal a tancování, a mož-
ná dokonce i nově švihadla tuto sezonu.

Proč bych si jako rodič měl vybrat 
kroužek Sport Academy?

Osobně se mi naše tréninky ve Sport 
Academy líbí kvůli tomu, že jsou to sporty 
brané jako volnočasové aktivity a nikoliv 
jako kompetitivní sporty učené v profe-
sionálních klubech, které zaberou hod-
ně času. Na našich trénincích se naučíte 
daný sport hrát a rozumět mu alespoň 
tak, jak mu rozumíme my. U nás děti ne-
musí mít tréninky více jak jednou týdně, 
což jim dává příležitosti mít pestré zájmy 
a hrát více sportů a nebo se jednoduše 

ROZHOVOR�SE�ŠÉFTRENÉREM� 
SPORT�ACADEMY�PATRIKEM�ZELENKOU�

například s organizováním tréninků,  
s vytvářením dobré atmosféry na krouž-
cích či s řešením různých problémů. Dále 
trochu vypomáhám v managementu 
celé Sport Academy a snažím se k nám 
přivádět další trenéry a děti. Nakonec 
ještě jsem jeden z prvních, za kým se jde, 
když někdo z trenérů nemůže a je potře-

ba nějaký trenér, který by ho na tréninku 
nahradil. Snažím se být flexibilní.
Jak jste se ke své pozici dostal a co vás 
na ní nejvíc baví?

Ke své pozici jsem se dostal přes tréno-
vání ve Sport Academy, které mi dohodil 
kamarád. Trénoval jsem ve Sport Acade-
my pět tréninků týdně a následně mi byla 
nabídnuta funkce šéftrenéra. Nejvíce mě 
baví právě komunikace s lidmi, což je 
naštěstí většina mé práce. Sháním nové 
trenéry, pomáhám trenérům s organiza-
cí tréninků a bavím se s dětmi o životě  
a sportech, co dělají. Lidský kontakt a ko-
munikace je pro mě v práci nejdůležitější 
a nejzábavnější.

Podrobnosti o kroužcích Sport Academy  
i s možností přihlášení naleznete na 
www.academy-sport.cz.

●  �Vít�Voltr

věnovat více koníčkům zároveň. Pokud by 
děti hrály jen jeden sport na kompetitivní 
úrovni, tak by jim to zabralo 2-3 tréninky 
týdně a jednou za dva týdny sobotu nebo 
neděli kvůli turnajům. Nevýhoda kompe-
titivních sportů je taková, že nemůžete  
o víkendech jezdit za přáteli, rodinou 
nebo na chatu. Poslední věc, kterou beru 
jako velmi pozitivní v našich trénincích, je 
fakt, že valná většina našich trenérů jsou 
mladí lidé, kteří stále hrají daný sport  
a nebo ho hráli právě ve věku dětí, kte-
ré trénují. Tím pádem budou vaše děti 
ve styku s mladými trenéry a budou si  
s nimi moci vybudovat přátelštější a pří-
větivější vztah než se staršími trenéry.

Nabízí Sport Academy i něco navíc 
oproti ostatním volnočasovým agen-
turám a dalším poskytovatelům 
kroužků?

Sport Academy nabízí oproti ostatním 
agenturám jednou za pár měsíců tur-
naje, ten nejbližší florbalový už v sobo-
tu 16. listopadu v hale Na Fialce v Říča-
nech. Dále kvůli spolupráci s předními 
florbalovými kluby nabízíme jednou za 
čas návštěvu jejich utkání zdarma, slevu 
15 % do specializovaného obchodu a dal-
ší výhody. Na začátku listopadu také ješ-
tě pokračuje akce přiveď kamaráda, kdy 
si na zkušební trénink může každé z dětí 
přivést kamaráda zdarma.

Vy máte ve Sport Academy pozici šéf-
trenéra, co tato práce obnáší?

Zaprvé samozřejmě trénuji svoje trénin-
ky (aktuálně florbal a fotbal) stejně jako 
každý z našich trenérů. Dále komuni-
kuji s ostatními trenéry a snažím se jim 
pomoci se vším, co je zrovna potřeba, 
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• SERVIS, REVIZE PLYNOVÝCH  
SPOTŘEBIČŮ

• REVIZE TLAKOVÝCH NÁDOB  
STABILNÍCH

• REALIZACE A KONTROLY  
SPALINOVÝCH CEST

ING. TOMÁŠ PINKAVA 
TEL: +420 608 153 818 

Petružálek a synové, s.r.o.
Odvoz stavebního odpadu, sutě, zeminy
Písky, štěrky, recyklát, tříděná zemina

Zemní a výkopové práce
Praha 9 – Běchovice / Český Brod 

mobil: 603 242 142 
info@sute-pisky.cz 
www.sute-pisky.cz

Kácení a řez stromů stromolezeckou 
technikou, frézování pařezů.  

Řez živých plotů.  
Tel.: 606527091

Prodej medu ze včelnic v Úvalech  
a na Hradešíně.

 Jaroslav Váchal, U Obory 1367, Úvaly
 Tel.: 603 799 889

    

INZERCEINZERCE

Nemohu nezareagovat na článek pana 
zastupitele Ulricha pod názvem “Všich-
ni jsme si rovni, ale někteří jsou si rov-
nější“. 

Pro ty, kdo možná ztratili kontinuitu, 
připomínám, že na počátku je článek 
„Jde o blaho města Úval?” v zářijovém 
čísle, který podepsala paní Lenka Pau-
lová. Nejprve jsem to chtěl nechat být, 
paní Paulovou neznám, a ani nemy-
slím, že by byla skutečnou autorkou 
toho pamfletu. Ale pan zastupitel Ul-
rich, předseda místní organizace TOP 

BOJ�PROTI�LŽÍM�A�DEZINFORMACÍM� 
V�PODÁNÍ�TOP�09

Černým. To se mělo odehrát někdy 
před třiceti lety a nyní se má podle au-
torky jaksi reinkarnovat do další gene-
race.

Tak bych Vám, pane zastupiteli Ulrichu, 
doporučil více studovat myšlenky vlád-
ního zmocněnce pro strategickou ko-
munikaci pana plukovníka Foltýna. Na-
příklad tu, že “Lež není názor”, a tedy 
nemá ve veřejné diskusi žádné místo. 

●  Ing.�Josef�Martinovský�

09, to už je jiná káva. 

Tedy, pane zastupiteli: Poněkud mne 
udivuje, že Vy, nikoli nevýznamný 
člen strany, která má ve štítu vepsán 
boj proti lžím a dezinformacím, při-
stupujete k oné snůšce lží způsobem, 
cituji,  „zvolená slova někomu přijdou 
v pořádku, někomu už méně“. Tak se 
dá hodnotit například oběd v místní 
restauraci, nikoli článek, ve kterém je 
můj již osm let mrtvý starší bratr Petr 
obviněn z jakéhosi zločinného spiknu-
tí s bývalým starostou panem Ivanem 
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Pro nové obyvatele Úval je tato fotografie novinkou, pro 
déle žijící ve městě je připomínkou, jak vypadala Husova 
ulice v roce 2007 a oba tábory mohou srovnávat, jaké na-
jdou rozdíly k dnešku. 

Pamětníci jistě mají v paměti  ještě dávnější historii umís-
tění obchodů ve stejných místech – Husova ulice a oni by 
mohli vyprávět… Na historických fotografiích a zapsaných 
vzpomínkách snadno najdeme mnoho rozdílů, nestačím je 
zapisovat. 

●  Alena�Janurová

HUSOVA�ULICE
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POHŘEBNÍ SLUŽBA
Jan Žížala s.r.o.

Firma:
po – pá  7.30 – 15.30

282 01 Český Brod, Husovo nám. 16
321 622 488, 605 977 191,

773 782 479
e-mail: pohrebnictvi-zizala@seznam.cz

Pohřební ústav
Pavel Kos
602 221 511, 321 622 615

Český Brod  
Nám. Arnošta z Pardubic 1384
www.pohrebnisluzbykos.cz

Do našeho týmu hledáme

VÝKONNOU ASISTENTKU

zpracování podkladů pro účetní
office management
správa veřejných zakázek

zajímavou práci v přátelském kolektivu
jistotu zaměstnání
moderní kanceláře v centru Úval
flexibilní pracovní dobu
5 týdnů dovolené
notebook, mobilní telefon, teambuildingy

Nabízíme: Čeká vás:
Napište Veronice: krutska@hgpartner.cz 

Více o pozici najdete na: www.hgpartner.cz 

Těšíme se na Vás!
Smetanova 200, Úvaly

~~~~~~

~~~

Kominictví Mičkal – sídlo Úvaly
Tel.: 604 490 886

Web: www.kominiknapohodu.cz
Kompletní kominické služby

KOMINICTVÍ NĚMEC 
 – čištění, revize, opravy.  

Telefon 775 132 921
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Dům umění na Chvalské tvrzi pořádá výtvarné kurzy kreslířských 
a malířských technik a umělecko-řemeslné workshopy. Pro rok 
2025 nabízíme kurzy od základů pro začínající výtvarníky až po 
alternativní a experimentální malbu. Naši lektoři jsou zkušení 
akademici a výtvarníci, kteří chtějí předávat své znalosti.

Výtvarné kurzy na 1.čtvrtletí 2025 10 lekcí po 3 hodinách

Termín: 20.1. - 28.3.2025 17:00 – 20:00

Výuka obsahuje: Techniky kresby, malby – od zátiší až k 
živému modelu – od kresby k malbě – od pastelu přes 
akvarel, akryl, olej, kreativní a experimentální malba, 
malba na porcelán a malba špachtlí a další...

registrace - kurzumeni@atelier-fiala.cz
 

informace - www.atelier-fiala.cz
 

SAMOOBSLUŽNÁ PRÁDELNA LAVOR
     Horní Počernice
Nemáte doma pračku, děláte generální úklid nebo vás  
už nebaví trávit víkendy chozením od pračky k sušáku?

Praní nikdy nebylo rychlejší a jednodušší. • Vybrat si můžete  
ze dvou velikostí sušiček a z několika sušicích programů  
s teplotou od 65 do 90 °C. • Zároveň si můžete zvolit dobu sušení 
od 12 do 36 minut. 

Pračka na 11 kg prádla ..... 170 Kč
Pračka na 18 kg prádla ..... 220 Kč

Sušička na 16 kg prádla od 90 Kč / 12 min
Sušička na 25 kg prádla od 190 Kč / 36 min

LAVOR Horní Počernice, Náchodská 641/122, Praha – Horní Počernice,  
tel.: + 420 725 384 541, www.pradelny-lavor.cz

U nás vyperete a vysušíte až 51 kg prádla za 1 hodinu (veškeré osobní  
prádlo i jemné, polštáře, deky, povlečení, spacáky, podsedáky, péřové 

bundy, obaly na matrace, plyšové hračky a další).
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Českobrodská 521, 190 12 Praha 9 – Dolní Počernice
tel.: 281 932 360 | e-mail: info@suzuki-ters.cz | www.suzuki-ters.cz
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